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Referat af 4. ordinære bestyrelsesmøde 

fredag d. 13. oktober 2023 for CAK - online  
 

Tidspunkt og sted 13. oktober 2023 kl. 10.00  
Deltagere Karsten Lyberth-Klausen (KLK), Susanne Christensen (SCh), Henrik Sørensen (HS), 

Lars Peter Petersen (LPP), Simon Christiansen (SC), Stinus Silassen (STS) 
 Online Henrik Sørensen, Stinus Silassen 
 Afbud Kattie Pedersen, Malene J. Kieler, Isle Hessner, Ea Hoffmeyer 
Mødeleder Karsten Lyberth-Klausen 
Referent Stinus Silassen 

 

1. Mødeafholdelse 
 a. Godkendelse af dagsorden 

 
Indstilling: Dagsorden godkendes 

  Dagsorden godkendt. 
2. Opfølgning fra sidste møde 
 a. Referat fra sidste møde 

 
Bilag 2.a Referat fra sidste møde 
 
Indstilling: Indstiller at referatet godkendes 

  Referatet godkendt. 
3. Orienteringer 
 a. Formanden 

 d. 18. oktober 2023 er der arrangeret workshop omkring uddannelsesstrategi, som skal 
være færdig inden jul. Mikael Kristensen skal præsentere de hovedspor, strategien tænkes 
at indeholde. Derudover input fra forstandere og formænd, der er inviteret til workshop. 
Der er ikke modtaget evalueringsrapport omkring erhvervsuddannelserne. 
En af målene i strategien er at få flere igennem erhvervsuddannelserne. En af aktiviteterne 
er omkring ungemålgruppen. 
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4. Beslutningspunkter 
 a. Godkendelse af ledelsesberetning for forår og efterår 2023 

 
4.a.1 Indstillingsnotat – ledelsesberetning for forår 2023 
4.a.2 Indstillingsnotat – ledelsesberetning for efterår 2023 
 
Indstilling: Ledelsesberetning for forår og efterår 2023 godkendes 

  Ledelsesberetning for efterår 2023 er godkendt med bemærkning om at tabellen fra 
foråret indsættes på efterårsberetningen. 
Ledelsesberetningen for forår 2023 udgår. 

 b. Maritim studieretning ved GUX Qaqortoq 
 
4.b.1 Redegørelse fra fg. rektor og adm. inspektor 
4.b.2 Beskrivelse af maritim studieretningen 
4.b.3 Forslag til hvilket fag der skal indgå i studieretningen 
 
Indstilling: Maritim studieretningen til efterretning 

  Maritim studieretningen ved GUX Qaqortoq godkendes ikke på foreliggende grundlag. 
  Drøftelse: 

KLK – Nu har skolerne lavet indstilling til departementet og departementet har sagt ok til 
den. Hvad nytter det, at bestyrelsen siger nej, når departementet har sagt ja? Hvad har 
bestyrelsen af kompetence i forhold til gymnasialuddannelsen?  
Studieordninger i erhvervsuddannelserne godkendes af bestyrelsen i forhold til 
erhvervsuddannelseslovgivningen. Der mangler økonomi på studieretningen. Der skal 
være beregning på hvad taxametertilskuddet skal være på den maritime studieretning. Det 
vil gå ud over de andre studieretninger, hvis taxametertilskuddet bliver for lille.  
HS – Bestyrelsen har accepteret at studieretningen skal igangsættes og bestyrelse vil gerne 
hjælpe med at skubbe på. Der mangler økonomi. Inden departementet tager en beslutning 
om den, så skal bestyrelsen først se på økonomien. Bestyrelsen skal bede departementet 
om økonomien.  
SC – Det er et samarbejde med skipperskolen og der står ingen aftaler mellem skolerne. 
Der mangler broovergang mellem skolerne. Hvem betaler? Der er ikke lavet aftaler 
omkring det. 
HS – Kan nogen i skolen være i stand til at designe den vedlagte opstilling? 
STS – Jeg kan bede de to fra skolen om at designe den. 
KLK – Det er også vigtigt at vide hvad skipperskolen skal have for uddannelsen. 
HS – Foreslår at beslutte at det foreliggende grundlag ikke kan godkendes, da der mangler 
økonomiberegninger. 
SCh – Kan forstanderen få de to fra skolen til at beskrive, hvad der er sket og hvorfor er 
økonomien ikke med og hvornår får vi økonomien med? Bestyrelsen mangler økonomien 
for at kunne tage beslutning om det. 
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KLK – Konklusionen på det er, at der mangler økonomiberegning og bestyrelsen kan ikke 
på det foreliggende grundlag godkende studieordningen/uddannelsesretningen. 
Bestyrelsen ønsker Teams møde med tovholdere for at få snak med om det. 
HS – Bestyrelsen kan ikke godkende den nye studieretning, fordi det er GU og det hører 
under departementet. 

5. Faglige drøftelser 
 a. Kan en skolesocialrådgiver aflaste skolen 

 
5.a.1-3 Elevtrivselsundersøgelse fra 2020-22 
5.a.4 Oplæg om trivselsudfordringer  
 
Indstilling: Drøftelsen tages til efterretning 

  Punktet tages til efterretning med forslag til, at skolen laver en indstilling til 
departementet om at få en bevilling til en socialrådgiver. 

  STS – Majoriaq får tilskud til erhvervs- og uddannelsesvejledning. Der er ingen tilskud til 
vejledning i erhvervsuddannelserne. Erhvervsuddannelserne betaler selv 
studievejledninger, for vejlederne får tildelt antal timer hvert år. Studievejlederne bruger 
ikke tid på studievejledning, men bruger tid på samtaler for at fastholde eleverne. Mange 
elever kommer med tunge bagage. Det går ud over studiet. 
SCh – Er det et spørgsmål om at få en ansat for at samtale med eleverne? 
STS – Det er mere, at vi har et problem, hvor det går ud over uddannelserne. Hvad gør vi? 
KLK – Indstilling til departementet om at få en bevilling til en socialrådgiver. 

6. Orienteringspunkter 
 a. Budgetopfølgningsmøde med departementet 

 
6.a. Mødereferatet af budgetopfølgningsmødet 
 
Indstilling: Orienteringen tages til efterretning 

  Orienteringen tages til efterretning med bemærkning om formalia i referater. Stinus 
oplyste, at han er blevet forkert citeret i referatet fra mødet mellem Departementet og 
CAK vedrørende budgetopfølgning. Stinus vil skrive til departementet at han ikke har sagt 
at bestyrelsen ikke følger op på budgettet. 
KLK laver udkast til skrivelse til departementet med bemærkninger til 
referatet/budgetopfølgningen, herunder at skolen ikke i længden kan køres med de 
besparelser der er foretaget i år   

 b. Regnskabet for 2023 – januar-august 
 
6.b.1 og 6.b.2 Indstillingsnotat – regnskab for 2023 januar-august 
6.b.3 Bemærkninger til kursusindtægter 
 
Indstilling: Regnskab for 2023 januar-august tages til efterretning 

  Taget til efterretning med bemærkninger. 
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  KLK – Under budget for efterår 2023 ved Overførsel af tidligere år på -453.666 skal fjernes 
og henlæggelse på -302.444 skal også fjernes. Hele kolonnen efter 2023 fjernes og i stedet 
indsættes kolonne med forbrug i %. 
HS – Kolonnen med henlæggelse for Aktivitetsafhængigt tilskud skal fjernes. 
KLK – Der skal laves mellemregning med departementet om KISII – Erhvervspædagogikum. 

 

7. Berammelse af næste bestyrelsesmøde (datoer og årshjul) 
 a. 05. december 2023 kl. 14.00 (online) 

- Økonomiopfølgning 
- Budget for 2024 
- Årshjul for 2024 
 
Bestyrelsesmøde til foråret skal fastlægges 
 
Indstilling: Forslag på dato taget til efterretning 

8. Kommunikation af bestyrelsens beslutninger 
 Fremsendelse af ledelsesberetningen til departementet. 

Økonomiberegningen på maritim studieretningen 
Teams møde med rektor og administrativ inspektor 
Opfølgning med departementschef Nuka Kleemann 
KLK laver udkast til bemærkninger til referat fra Stinus budgetopfølgningsmøde med 
departementet 

9. Evt.  
 


